
 Zápis z jednání Komise pro sociální oblast a zaměstnanost
Rady města Nového  Města na Moravě  

Přítomni: viz prezenční listina
Datum jednání: 29. 1. 2024
Garant RM: Stanislav Marek  - omluven
Hosté: viz prezenční listina

Předsedou navrhovaný program: 
A) Zahájení
B) Požadavky RM / pověřeného člena RM

1. Stanovisko komise: posouzení možností rozšíření nabídky služeb spol. PeruTě NMNM s. r. o.

2. Stanovisko komise: aktualizace potřeb obyvatel NMNM, včetně vyhodnocení potřeby změn v 
komunitním plánu

3. Stanovisko komise ke službě senior taxi  (Taxík Maxík) a možnostem jejího provozování

C) Vlastní iniciativní náměty z komise

1. Aktualizace akčního plánu sociálních služeb pro rok 2025

2. Ostatní

A) Zahájení 
Předsedkyně komise přivítala všechny přítomné a zahájila jednání komise. 
Předsedkyně komise  se  členů dotázala,  zda  mají  nějaký návrh na  doplnění  programu.  Členové
komise souhlasí s navrženým programem a nemají žádné připomínky ani doplnění. Přítomno 6 z 9
členů komise – je tedy usnášeníschopná.

Členové komise schvalují následující program jednání:

A) Zahájení
B) Požadavky RM / pověřeného člena RM

1. Stanovisko komise: posouzení možností rozšíření nabídky služeb spol. PeruTě NMNM s. r. o.

2. Stanovisko komise: aktualizace potřeb obyvatel NMNM, včetně vyhodnocení potřeby změn v 
komunitním plánu

3. Stanovisko komise ke službě senior taxi  (Taxík Maxík) a možnostem jejího provozování

C) Vlastní iniciativní náměty z komise

1. Aktualizace akčního plánu sociálních služeb pro rok 2025

2. Ostatní

Hlasování: PRO: 6  PROTI: 0  ZDRŽEL SE: 0  OMLUVENI: 3  NEHLASOVAL: 0      schváleno 



B) Požadavky RM / pověřeného člena RM

1.  Stanovisko komise:  posouzení  možností  rozšíření  nabídky služeb spol.  PeruTě NMNM
s.r.o. 
Předsedkyně komise informovala členy o situaci sociálního podniku PeruTě. Aktuálně se čeká na
stanovisko  MPSV k projektu. V dubnu 2024 bude možnost žádat o S-úvěr na pořízení vybavení
prádelny. 
Možnosti rozšíření poskytovaných služeb sociálního podniku – u volné debaty komise prozatím
zazněly následující návrhy: 
- úklid veřejných prostor města
- zahradnické práce
- provoz senior taxi (případně Taxík Maxík po roce zkušebního provozu)

Členové komise se k možnosti  rozšíření poskytovaných služeb sociálního podniku PeruTě ještě
vyjádří písemně e-mailem zapisovatelce Mgr. Novotné, aby měli možnost se vyjádřit i ti, kteří dnes
byli z jednání omluveni.

Hlasování: PRO: 6  PROTI: 0  ZDRŽEL SE: 0  OMLUVENI: 3  NEHLASOVAL: 0      schváleno 

2. Stanovisko komise: aktualizace potřeb obyvatel NMNM, včetně vyhodnocení potřeby změn 
v komunitním plánu

Komise se dohodla na aktualizaci potřeb obyvatel NMNM prostřednictvím ankety, která bude 
zpracována do poloviny února 2024 a bude dostupná na sociálních síti města a také v tištěném 
měsíčníku Novoměstsko. Vyhodnocovat se bude na konci března 2024. Jednotlivé otázky ankety 
byly prodiskutovány s členy komise a jsou uvedeny v příloze k zápisu. 

Hlasování: PRO: 6  PROTI: 0  ZDRŽEL SE: 0  OMLUVENI: 3  NEHLASOVAL: 0      schváleno 

3. Stanovisko komise ke službě senior taxi  (Taxík Maxík) a možnostem jejího provozování

Předsedkyně  komise  informovala  členy  o  tom,  že  v  únoru  2024 by měly  být  známy provozní
podmínky taxíku. 
Komise se shodla jednohlasně na tom, že je nutné vymezit působnost této služby – zda pouze město
a místní části nebo mikroregion Novoměstsko. V případě, že by působnost služby byla mikroregion
Novoměstsko, bylo by nutné vyjednat s dotyčnými obcemi mikroregionu podmínky financování (po
roce zkušebního provozu, který je hrazen z projektu).

Hlasování: PRO: 6  PROTI: 0  ZDRŽEL SE: 0  OMLUVENI: 3  NEHLASOVAL: 0      schváleno 

C) Vlastní iniciativní náměty z komise

1. Aktualizace akčního plánu sociálních služeb pro rok 2025

2. Ostatní

Předsedkyně komise informovala členy komise o současném problému cílové skupiny lidí s 
psychiatrickou diagnózou, kteří propadávají sítí sociálních služeb. Pro tuto cílovou skupinu 
nemáme na Novoměstsku dostatečné služby, které by pokryly její potřeby. Působí zde pouze terénní
služba Charitní služby Žďár nad Sázavou s názvem Klub v 9, která však vyžaduje také ambulantní 
formu, což znamená, že klienti navštěvují Klub v 9 ve Žďáru nad Sázavou. Lidé s psychiatrickou 
diagnózou žijí skrytě, většinou nechodí do práce, protože mají invalidní důchody a dokud funguje 



jejich rodina, nepotřebují využívat žádné sociální služby. Ve chvíli, kdy však rodina fungovat 
přestane, nastane problém. Pobytová zařízení jsou limitována minimálním věkem pro přijetí klienta 
a tito lidé většinou bývají ještě mladí a věkovou hranici nesplňují. Problém je také u seniorů s 
psychiatrickým onemocněním, protože pobytová zařízení pro seniory nejsou schopna uhlídat, aby 
klient například neodešel a neztratil se někde. Pouze domovy se zvláštním režimem jsou schopny se
o takové klienty postarat plnohodnotně, ale jejich kapacita je dlouhodobě nedostatečná. O přijetí je 
individuálně rozhodnuto až po sociálním šetření a vyhodnocení projevů chování daného člověka 
s psychiatrickým onemocněním.

Mgr. Novotná informovala členy komise o chystaném projektu Kraje Vysočina v rámci sociálně 
zdravotního pomezí – krizová lůžka. Jedná se o devět krizových lůžek pro různé cílové skupiny. 
Bohužel však krizová lůžka nejsou pro lidi bez domova. 

Paní Kutrová informovala členy komise o pobytovém zařízení v Jabloňově na Velkomezeříčsku, 
které patří pod organizaci Kociánka, stejně jako zařízení v Březejci. Jedná se o chráněné bydlení s 
kapacitou 4 klienti. 

Předsedkyně komise informovala členy komise o chystaném podmíněném zařazení kapacity 20 míst
na denní stacionář pro seniory do krajské sítě sociálních služeb.

Mgr. Brož informoval členy komise o chystané sociální službě ve Žďáru nad Sázavou, neví však o 
jakou službu konkrétně se bude jednat, proto zjistí podrobnosti a bude dodatečně členy komise 
kontaktovat. 

Upozornění: 
Výstupy z komise jsou jen jedním z podkladů pro rozhodování rady města a konečná rozhodnutí
rady města se tak mohu lišit. 

Dne: 31. 1. 2024
Zapsala: Mgr. Věra Novotná
Schválila: Ing. Mgr. Hana Janů


